
DARE DE SEAMA 

PE ESERCltlUL 1888 

1.Jom..nilor j\fem..bri, 

In numele comitetului am onoare a ve presinta starea 

Societăţei noastre la finele csercitiului I 888. 
Prin publicarea regulari în buletin a şedinţelor comi

tetului şi adunărilor, sunteti în cunoscintă de lucrările e

fectuate în cursul anului şi de mersul Societăţei; me voiu 

mărgini a ve presinta un resumat al puclicatiunilo~ noastre. 
La începutul anului, numerul membrilor efectivi era 

de I 35. 
In cursul anului, nouele admisiuni au fost de 7 5 mem

bri, iJr demisiunile numai 2. Crescerea însemnată a mem

brilor SocietăţeI, în faţa numernlui foarte mic al retra

gerilor, ne probează d. Societatea este întemeiat:\ şi d 
suntem în drept a privi cu încredere viitorul seu. 

Cu părere de rfo sunt nevoit a aminti d în cursul a

nului comitetul a fostul nevoir a radia patru membri r~

maşi în întârziere cu plata cotisaţiunilor. 

In cursul anului, Societatea noastră a fost mai ·greu 

încercată de cât în anil trecuti şi am avut durerea a perde 

patru din colegil noştri, pe DD. Făgărăşanu, Gabrielescu 

G., Bucholtzer A. şi în urmi pe I. Petrescu. V'am făcut 

cunoscut aceste perderi în buletinurile noastre şi comite

tul Dv., în numele Societăţei, au adus un ultim omagiu 
camarazilor noştri. 

Numhul membrilor Societitei în fiinţă la finele eser

citiului este de 200. Nu ne îndoim d acest num~r va pu-
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tea cu înlesnire să fie cu mult întrecut în anul viitor; cu 

cât vom fi mai numeroşi, cu atât prosperitatea şi aqiu

n~a Societăţei vor putea cresce, şi nu me indoesc că ne 

vom sili, fie-care în parte, ca nici o persoană putând face 

parte din Societate să nu lipsească dintre noi. 

Scopul principal al comitetului Dv. a fost întemeiarea 

Buletinului pe base serioase şi publicarea lui în mod re

gulat. Din primele cinci numere ce aii primit, aţi putut, 

Domnilor membri, .judeca despre progresele făcute. Graiie 

concursului colegilor noştri, am putut da seami\ despre o 

parte din măreţele lucrărl esecutate în ţară în ultimii ani; 

multe remân încă necunoscute ; este de datoria noastră a 

le scoate la lumină, şi a tinde din toate puterile ca Bule

tinul nostru să devie Monitorul activităţei l{omâniei din 

toate ramurile technice. Dacă, întorcend privirile spre tre

cut, ne dăm seama de progresele materiale făcute în ţară 

putem fi mândri de opera oamenilor technici ; ar fi o ne

păsare neertată a nu ne sili ca aceste opere si\ fie cunos

cute de toţi, o ingratitudine ca numele autorilor să fie 

expuse uitărei; Buletinul nostru este menit, credem, a 

împlini această sarcină; trebueşte să fie scopul nostru 

principal şi să căutăm cu toţi! a'l ameliora în continuu 

punendu-1 pe picior de egalitate cu publicaţiunile simi

lare din str~inătăte. 

In anul espirat am avut a lupta, nu numai cu greută

ţile inherente ori cărui început, dar şi cu mijloace finan

ciare restrânse; în _anul viitor, comitetul Dv. va fi scutit 

de aceste greutăţi şi va putea, cu concursul tutulor, in

troduce ameliorările projectate. 

Nu voi lipsi, Domnilor, la plăcuta datorie a aduce viile 

mele mulţumiri tutulor colegilor noştri, care prin scrie

rile D-lor ne-au înlesnit publicarea Buletinului; sunt dator 

în special a mulţumi D-lui Vice-preşedinte Romnicianu, 
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care a bine 'voit a se însărcina cu publicarea Buletinului 

şi a pus în această grea sarcină cel mai deplin zel şi de-

votament. 
In urma esperienţei câştigată în mai mulţi ani de apli-

catie a vechilor statute, modificarea lor se impunea . 

• După un studiu prealabil al comitetului, modificările 
au fost discutate şi votate în adunările extra-ordinare din 

11
19 

Oct. şi !1. 1/'l. Noembre. Cred de priso.> a reveni asu

pra acestor modificări cunoscute de toţi membri. Aceste 

noui statute au fost puse în aplicare la finele eserciţiului 

şi în conformitaţ,,e cu prescripţi:.mile lor se fac inche~rea 

compturilor şi alegerea noului comitet. 

Ve amintesc, Domnilor, d graţie bunei-voinţe a mai 

multor colegi, şi în special a D-lui Inginer Y orceanu, care 

a dat Societăţei 19 3 volume din « Anuales des Ponts ·et 

Chausses,» avem un început de bibliotecă; pe cât starea 

financiari ne va permite, trebueste sl crescem această bi

bliothecă, înlesnind ast-fel lucrările membrilor. 

Din esaminarea stărei casei şi bilanţului întocmite la 3 1 

Decembre de O-nu Casier şi verificate, conform statute

lor, de membrii delegaţi de comitet, ve puteţi convinge 

d starea financiar;\ a Societăiei este cu totul satisfăcă

toare. 

La finele eserciiiului 87 se prevedea rest de încasat din 

cotisaţiuni întârziate 5 042 lei ; în budgetul pe 1888 se 

prevedea ca bun de încasat din această sumă 196 5 ; am 

încasat din aceste rernăşiţe 2 3 67 lei şi ne remfoe a m· 
casa 3 20 lei. 

Din drepturi de admitere şi cotisa1iuni pe 1 S88 am m

casat I0698 şi ne remâne de încasat 2 5 12 lei. 

In total restul de încasat remas la 3 1 Decern bre 1888 
este de 2832 lei 1 contra 5042 la finele lui 1887. 

Io casările totale în a cest eserciţiu au fost de r 5 846.00 
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-din care 1306 5 .oo pentru drepturi de întrare ş1 cotisaţi

uni şi 2781.00 ca abonamente la buletin. 

Cheltuelile prevezute în budget la suma pe r 1304.92 

au fost în total numai 11018.57, lăsând asupra încasări

lor un escedent de 4916.8 5. 

Din acest excedent lei 500.00 servă la reînfiin!area 
fondului social remânând disponibil pentru cheltuelile anului 

viitor lei 4416.85. 
Din bilanţul alăturat să constată că averea Societăţei la 

31 Decembre este de lei 9707.85 compus din: 

Fond Social lei 500. -
Cotisaţiuni întârziate 

Inventar net 

Numerar net 
Total 

(( 2832.
(( 2 544.
(( 3831.85 

lei 9707.85 

P1·eşeclinte 

I. G. CANTACUZINO. 

Bucureşci, 31 Decembre, 1888. 
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t;l?asiv 

Plata impresiunei ultimului buletin 
„ gazului pe Decembrie . 

Spre amortisaren invcntariului 10°10 
A vcrca Societătci . . . . 

Total cgul . . . . 

lntocmit <le subscmnutul 
Casier 

C, GURA~ 

BILANTUL 
' 

LA 31DECEMBRIE1888 

: li 
. li 

550 
35 -

2161-
9707 85 

i050til85 

Capital Social . . . . . . . . 
Rest din cotisatiuni din nainte de 88 320, - I 

" " pc t888 . 2512.-J 
V ulourca mobilierului . . . . . 

n bibliotecei. 
Numcrariu cusu . . . . . . . 4916.86 
Se scade fondul social deju trecut. 500.-

Rcet <lisponibil . 

Total egal 

V e r i fi c a t şi a p r o b a t 
Comisari delega/i 

Th. DRAGU, N. CUCU ~t. 

Vczut !ii oprobut 

Proşodinte, I. G. Cantacuzino 

fictiv 

I 

500·-

2832·-

2160,-
600-

!.!!!!!/~ 
. 10508 85 

li 
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Vebit 

Saldul priimit din exerciţiul 87 . 
Incasat din vechi cotisatiuni . 

„ din dre,Pturi de admitere . . 
„ din cotisatiuni pe anul 1888 . 
„ pentru abonamente la buletine 
„ pentru anunturi în buletine . 
„ din buletine vendute . . . • 

I 

STAREA CASEI 
LA 31 D.l:CCEMBRIE 1888 Credit 

8942 
2367-
1875-
8823-
900-

1815-
66-

Plăti pentru eserci(iul 1887 li I 
Plata ultimului buletin pe 1887 . . . 212 2~ 
Plata abonamentelor la ziare pe 18871104 95/ 
Plata gazului pe Decembre 1887 . 25 j70 

Plă(i pentru eserci(iul .1888 I 
Chiria localului . . . . . . . . 2407 5 1 

lncălclitul . . . . . . . 175 
Luminatul . . . . 17915 
Plata incasatorului . . . . . 928 
„ impiegatului . . . . 650 

Reparaţiunea mobilierului . . . . . 125 151 
Abonament la vublicatiuni diverse . 470 8 
Publicarea buletinului . . . . . . 841 37 
Material de biurou, imprimate . . . 258 4~11 
Cheltueli mărunte fli diverse . . . 319 8 
A<ljutoare fii cheltueli de înmormântari 320 

342190 

11 I· 11 
-1r:--J~14· 

Saldul în casă . . . . . . . .

1 

li 11-
Total egal . . . . I 

10675167 
4916 85 
59o5~ 

lnchoiat de subsemnatul la 31 Doc~rnbl'O 18B8 
CHier, C. GURAN. Vezut ~i aprobat 

Preşedinte, I. G. Cantacuzino 

Verifioo.t şi o.probat, 
Comisari dologati Th. DRAGU N. CUCU St. 

Ni 
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C\I 

ftJasiv 

Plata impresiunei ultimului buletin 
„ gazului pc Decembrie . . . 

Spre amortisarea invcntariului 10010 
A vcrea Socictii.tei . . . . 

Total egal . 

Intocmit uc subsemnatul 
Casier 

C. GURA.S 

BILANTUL 
' 

LA 31DECEMBRIE1888 

: li 
. li 

550 
35 -

2161-
9707 85 

i0508185 

Capital Social . . . . 
Rest din cotisatiuni din nainte de 88 320, - I 

" " pc t888 . 2512.-J 
V uloarca mobilierului . 

" bibliotecei. 
Numcrariu casa . 4916.86 
Se scade fondul social deja trecut. 500.-

Reet disponibil . 

Total egal 

V e r i ii c a t şi a p r o b a t 

Comisari delegaJi 

. . 

Th. DRAGU. N. CUCU ='-'t, 

Vezut !ii aprobut 

ljroşedinte, I. G. Cantacuzino. 

fictiv 

500'-

2832'-

2160,-
600-

6416185 
i "'i050sl85 

li 
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(J)ebit 

Saldul priimit din exerciţiul 87 . 
Incasat din vechi cotisatiuni . 

„ din dreJ>turi de admitere . . 
„ din cotisatiuni pe anul 1888 . 
„ pentru abonamente la buletine 
„ p~ntru an.untu~ în buletine . 
„ dm buletme vcndute . . . • 

I 

I 

I 

I 

STAREA CASEI 
LA 31 DECEMBRIE 1888 Credit 

8942 
2367-
1875-
8823-
900-

1815-
66-

Plăti pentru esercitiul 1887 li I 
Plata ultimului buletin pe 1887 . . . 212 2~ 
Plata abonamentelor la ziare pe 1887 1104 951 
Plata gazului pe Decembre 1887 . 25 T 

Pli!i.(i pentru esercitiul .1888 I 
Chiria localului . . . 2407151 
Incălqitul . . . . . . . 175 
Luminatul . . . . 17915 
Plata incasatorului . . . . . 928 
„ impiegatului . . . . 650 

Reparatiunea mobilierului . . . . 125 rn 
Abonament la nublicapuni diverse . 470 8 
Publicarea buletinului . . . . . . 1 371 
Material de biurou, imprimate . . . 258 4~0 
Cheltueli mărunte ~i diverse . . . 319 8 
Adjutoare şi cheltueli de înmormântari 320 

342190 

:I I· li -ir.-1hw35@ 
Saldul în casă . . . . . . . · 11 11 

Total egal .... 

10675167 
4916 85 
59;J5 ~ 

lochoiat do subsomnslul ls 3J Docembl'O 1888 

CHier, C. G URAN. Vezut şi aprobat 

Pre[iedinte, I. G. Cantacuzino 

Vorifio11ot ~i 11oprobst, 

Comisari delogati Th. DRAGU N. CUCU St. 

I:..:> ..... 
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Şedinţa comitetului din 30 Decembre 1888. 

Şedinţa se deschide la orele 9 seară s~b preşedin~a 
Domnului I. G. Cantacuzino, fiind presenp I 5 membnI. 

D. Preşedinte spune că, conform art. 20 din statute, co

mitetul treabuie a procede la alegerea biuroului. 
D. Cucu, N. cerend cuventul zice că contestăndu-i-se 

dreptul D-selle de eligibilitate, roagă comitetul s~ 'i per

mită de a verifica drepturile sale înainte de alegerea biu-

roului. 
D. Preşedinte este de opiniune că nu se poate păşi la 

nici o discuţiune înainte de alegerea şi constituirea biu

roului. 
Se procede la votarea biuroului ş1 despuindu-se scru-

tinul se proclamă : 

D. I. G. Cantacuzino 

D. M. Rârnnicianu 

D. E. Radu 

D. C. Guran 

D. S. Ottollescu 

D. S. Papadopolu 

D. P. Zahariad 

ca Preşedinte 

" Vice-Preşedinte 
)) )) 

» Casier 

» Secretar 
)) )) 

)) )) 

D. I. G. Cantacuzino mulrumesce pentru onoarea ce i 

s'a făcut, încredintându-i-se din nou sarcina de a conduce 

lucrările societi{ei ; <lup~ noile statute această sarcina, ne 

mai fiind dată de întreaga Adunare, ci în special de ditre 

comitet, o consideră ca o delegariune din partea comite

tului cărui-a îi încumbă sarcina de a dirige activitatea so

cietatei şi prin urmare şi responsabilitatea. Domnia sea 

cere concursul tutulor membrilor comitetului şi amintesce 

ca lucrarea de căpetenie este ca şi 'n trecut, publicarea 

buletinului societă1ei. 

D. Preşedinte propune şi comitetul ap:-obă ca întruni

rile sale să aibă loc în toate sâmbetele la 8 1/s ore seara. 
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D. Preşedinte întreabă dacă în urma cererei D-lui N. 
Cucu şi a unei contestaţiuni O.cute de un membru al so
cietătei al cărei coprins 'l aduce la cunosciinp comitetu
lui, nu este necesar să se proceadă imediat la verificarea 
titlurilor D-lui Cucu. 

Comitetul aprobând, se dă cuventul D·lui Cucu. In urma 
esplicaţiunilor date şi a depunerei actelor pe care se spri
jină, D-l Cucu părăsesce sala adunărei. 

Comitetul discutând incidentul, decide în unanimitate 
că D-l Cucu a fost pe drept înscris în listele de eligibil 
de fostul comitet. 

Şedinţa se ridică la orele IO., 5. 

Şedinţa comitetului din 14 Ianuarie 1889. 

Şedinta se deschide 1;, orele 9 seara sub preşedinţa 

D-lui I. G. Cantacuzino, Preşedinte, fiind presenţi 8 mem
bri. 

Absenţi motivaţi DD. C. Guran, M. Romnicianu ş1 

An. Saligny. 
Absenţi nemotivaţi DD. A. Beleşiu, A. Cosmovici, A. 

Cottescu, N. Cucu, G. Duca. Dr. Istrati, Major Mareşiu, 
I. Mincu, C. Mironescu şi Alph. Saligny. 

D. Preşedinte supune com'.tetului proiectul de budget 
pe anul curent, care se aprobă 
la venituri cu suma de lei. 
la cheltueli cu suma de Lei. 

Escedent . 

. 19.490.

. 2.498.85 
Comitetul încuviinţează ca să se comunice mebrilor so

cietăţeî resultatul ultimei adunâri generale şi darea de seamă. 
asupra eserciţiului trecut. 

Se admite propunerea d'a se întocmi un nou model 
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conform cerinţelor statutelor, pentru admiterea de mem

bri în Societate. 
O. Preşedinte comunic~ comitetului că a primit de la 

D. Ing. Lupulescu 35 exemplare din memojiul seu asupra 

fabncatiunei conservelor alimentare, că lea distribuit po

trivit ;ererei domniei sale şi că îi a adresat mulţumirile 
societăţei. 

Se dă citire ofertei prin care d. Griinfeld propune se 

procure Societăţei 15000 foi de hârtie peutru atlasui bu

letinului cu preciui de 45 lei mia de foi. Comitetul în 

urma observa.ţi unei d-lui M. Zanne avend în vedere, că di

ferinţa de preciu - 2 lei la mia de foi, - nu ar compen_sa 

perderile ce ar putea proveni din înmagazinarea unei 

cantităţi aşa mari de hârtie, decide să se caute a se ob

ţinea un preciu cât s'ar putea mai avantagios. 

Comitetul autoriză pe d. Preşedinte ca să angajeze sin

gur o persoană competinte pentru ocuparea locului de 

secretar al redacţiunei buletinului. 

O. Preşedinte dă citire scrisoarei Domnului lng. A. 

Boiaroln pe lângă c.ire înaintează Societătei memoriul seu 

asupra modificărei legei existente a drumurilor şi este de 

părere ca aceasti\ lucrare, care este în strânsi\ legătură 

cu organisatiunea corpului technic să se dea în studiul unei 

comisiuni, de oare-ce cestiunea fiind urgenti\ şi memoriul 

neputând fi publlcat de cât în doue numere ale buletinu

lui, nu s'ar putea aştepta ca fie-care membru să presinte 

ln parte observaţiunile ce ar avea de făcut asupra acestei 
lucrări. 

D. Schlawe este de părere ca să se învite d-l Boiarolo 

pentru a face o conferinţă asupra acestei cestiuni. 

D. Preşedinte găsesce conferinţa inutilă, de oare-ce me

moriul este complect şi autorul n'ar mai putea să'I facă 
nici o desvoltare. 
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D. Cantacuzino. G„ crede că lucrarea s'ar putea publica 

în buletin de oare-ce-cu toată urgenţa pe care o cere re

solvirea acestei cestiuni-pr~ectul de lege la care ar putea 

da loc, nu va veni în desbaterea corpurilor legiuitoare <le 

cât în sesiunea viitoare. 

D. Preşedinte este de părere ca, pe lângă publicare, 
memoriul se fie dat şi în examinarea unei comisiuni. 

După oare-care observaţiuni presintate de d. Radu, co

mitetul decide ca-pe lângă publicarea în primul numer 

al buletinului-memoriul să fie dat în studiul unei comi

siuni compuse din dd. Duca G., Guran C., Râmnicianu 

M~ şi Radu E. 
Comitetul în urma dorinţei exprimate de mai mulţi 

membri din comitet şi a unei discuţiuni · 1a care iau parte 

dd. Radu, Schlawe şi Cantacuzino (I.) admite ca şedin

ţele comitetului să se ţină în toate Vinerile la orele 81 
/ 2 

seara. 
Ne mai fiind nimic la ordinea qilei şedinţa se ridică la 

orele 10. 

https://biblioteca-digitala.ro



CD 
CN 

PROJECT DE BUDGET 
Incasări 

Numerariu în casă. la 31 Decembre. 
De încasat din trecut 
Cotisaţiuni po 188::1 . 
Din abonament . . 
Din anunturi . . . 
Dobânda capitaluui social . 

pe 1889 Cheltiieli 

·li 4416 8.'i . 2832 -
12000 -

900 -
1815 -

25 -

21988 

Datoriti pe esercitir.l 1888 
Chiria 

0

localului . • . . . . 
lncălzitul . . . . . . . . 
Luminatul ......... . 
Leafa încasatorului a 90.00 .. 

Id. impiegatului a 50.00 . . . . . 

... ·li .... 

Mobilier ş1 reparaţiuni. . . . . . . . . . 
Abonamente la publicatiuni. . . . . . . 
Buletinul-text . . . . . •. . . . . 3500 

n planee . . . . . . . . . 2500 
Secretariul redactiunei . . . . · 300•) 
Desenatori . . . ·, . . . . . . . 2000 

Bibliotbaca . . . . . . . . . 
Imprimate, material de biurou 
Dverse adjuture etc. . . . 
~aldo pentru neprevozuto. . . 

58-
<'400 -

225 -
250-

1080--
600 -
600-
650 -

11000 -
500 -
600 --

1000 -
2498 su 

21988[~ 
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.Şedinţa Comitetului din 20 lanuar}~!ŞS~---

Şedinţa se deschide la orele 9 scara sub preşedinţa D-lui 

I. G. Cantacuzino, Preşedinte. 

Presenţi IO membrii. 

Absent, motivat D. M. M. Râmnicianu. 

Absenţi nemotivaţi D. D. Beleşiu. A. Cantacuzino. G. 

Cottescu. A„ Duca. G., Istrati, Dr. Mincu, I., Mironcscu, 

C. Radu, I. Saligny, Alph. şi Saligny An. 

Se aprobă sumarul şedinţei precedente. 

Comitetul fixează revistele şi publicaţiunile la care să se 

aboneze societatea. 

D. Gurau C., întreab~ cum are se lucreze comisiunea 

însărcinată cu studiul memoriului D-lui Ing. Boiarolo; co

misiunea are se examineze numai memoriul s'au se ple

ce de aci pentru a studia întreaga organisaţiune a servi

ciului de lucrări publice în ţară? 

D. Preşedinte respunde că publicarea memoriului în bu

letin fiind decisă, comisiunea nu are se examineze dacă 

este bun s'au reu, ci se va ocupa numai cu studiul pen

tru crearea drumurilor şi a organisărei corpului technic re

lativ. 

D. Guran C., Un memoriu poate se fie publicat fără 

se fie urmat desbateri asupră'i, s'au poate li publicat cu 

critica ce 'i ar fi făcut comisiunea care 'l a studiat, s'au 

în fine poate fi luat ca punct de plecare de comisiunea 

la care a fost trimis pentru a întocmi o lucrare proprie a 

sea. Este dar necesar ca să se preciseze ce are se facă 

comisiunea, se 'şi dea pur şi simplu părerea asupra me

moriului s'au sl complecteze lucrarea, traducând în proiect 

de lege desideratele D-lui Boiarolu. 

· D. Papadopulo. Y., crede că comisiunea are se deter

mineze în mod definitiv toate cestiuriile sulevate şi se su-
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pune sub formă de raport părerile sale, iar publicarea in 

buletin a acestui raport va permite fie-cărui-a ca ·se jude

ce lucrarea comisiunei. 
D. Cucu N., i se pare că nu acesta ar trebui se fie mo

dul de procedare. Paternitatea unei lucrări trebue se fie 

p:lzită intactă, prin urmare comisiunea nu are nici se am

plifice nici se modifice memoriul. Noi nu putem se ne acă

perăm de lucrarea D-lui Boiarolo s'o modificăm şi s'o 

dăm în numele nostru. Numai <lupe ce prin publicitate va 

fi devenit proprietate co_mună atunci s'ar putea discuta şi 

modifica. 

D. Papadopulo Y. respunde ca insu-şi autorul doresce 

ca lucrare::i sa se serviască ca punct de plecare pentru 

comisiune şi prin urmare lucrarea nu este atinsă în ni

mic când facem aceasta. 

O. Preşedinte este de părerea D-lui Papadopolu, lucra

rea trebue studiată din cele două puncte de vedere deja 

indicată. Acum cc propuneri va crede comisiunea să facă, 

aceasta o privesce şi comitetul este lirer să le primească 
' sau nu. 

D. Guran C., cere comitetului se bine-voiască '1 pro

pune studiart!a organisărei lucri'lrilor publice în ţara 

adică a serviciurilor pt!ntru toate lucrările ce sunt de 
efectuat în genere. 

D. Papadopolu Y. crede că acest studiu se poate face 
de comisiunea deja aleasă. 

D. Preşedinte este de opiniune că propunerea a doua 

a D-lui Guran, va veni în studiu mai bine clupe raportul 

comisiunei şi propune ca cestiunea se fie amâna tă . până 

<lupe primirea lucrărei comisiunei asupra memoriului D-lui 
Boiarolo. 

Comitetul admite. 
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D. Cucu N., presintă o lucrare nesemnată asupra calen

darelor noastre şi cere ca comitetul se hotărască dacă este 

locul de a se publica în buletin. 

După uă scurtă discuţiune şi în urma declaraţiunei D-lui 

Cucu că lucrarea merit~. să fie studiată, comitetul însărci
nează biuroul ca să roage pe D. Hepites ca s'o studieze. 

Ne mai fiind nimic la ordinea zilei şedinţa se ridică la 

orele 101/2. 

Şedinţa Aduneiral ordinare din 27 Ianuarie 18~ 

Şedinţa se deschide la ora 9 seara sub preşedinta D-lui 

I. Cantacuzino, Preşedinte. 

Presen ţi 2 3 membri. 

Se citesce procesul-verbal al şedinţei precedinte, D. Gu
ran asupra procesului-verbal crede că toate discuţiunile 

trebuiesc publicate în buletin în întregul lor. 

D. Preşedinte zice că D Guran nu a vorbit asupra pro

cesului verbal, ci a făcut o propunere nouă care nu poate 

veni de cât la rândul seu în discuţiune. 

D. Maxenţian M. arad, d. propunerea sa pentru adop

tarea stilului vechiu o g3sesce prea scurt trecută în pro

ces-verbal. 

Domnia sa s'a basat pe oare care temeiuri când a făcut 

propunerea şi nu vede nimic trecut în procesul verbal. 

D. Preşedinte respun de că cestiunea adoptărei stilului 

nou a fost tranşată de la formarea societăţei şi că D. Ma

xenţian, dacă are veri o propunere nouă de făcut n'are de 

cât s'o facă, ne mai cerend nimeni cuventul se pune la 

vot procesul-verbal şi se primesce. 

D. Preşedinte, spune că la ordinea qilei nu este nimic spe

cial, 'afară Je propunerile ce membrii ar avea de făcut. D-sea 

arată care au fost lucrările comitetului în cursul lunei : a-
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Jegerea biuroului, fixarea publicatiunilor la care se va abo

na societatea, budgetul şi memoriul Domnului Boiarolo. 

D Maxenţian întreabă dacă adunarea Ya fi chemată să 
ia cunoscinta de lucrarea comitetului asupra memoriului 

D-lui Boiarolo. 
D. Preşedinte respunde afirmativ. 
D Guran roagă să i se explice dacă, în urma moditi

cărei statutelor, regulamentul vechiu mai este în vigoare, 

dacă se va face un regulament nou şi până atunci după 

care regulament lucrează societatea. 

D. Preşedinte. Regulamentul trebuie modificat şi pentru 

această pus în studiul comitetului. Până atunci remâne in 

vigoare în cea-ce n'are de contrăriu statutelor. 

D. Guran propune ca procesele verbale să fie publicate 

în \ntregul lor în buletin. 

Propunerea se pune la ordinea zilei, 

D. Maxeniian întreabă la ce util, d~ oare ce buletinul 

conţine destule desvolti\ri ale şedin{elor. 

D. Guran crede că este o utilitate reală ca membrii să 

fie puşi în curent cu cea ce se produce în societate. 

D. Schlawe zice d buletinul apare la douc~ luni şi conţine 

8 şedinte ale comitetului şi douc ale adunărilor ordinare 

dad şedintele s'ar publica în extenso am avea 3 6 pagine 

din buletin ocupate cu procesele verbale, ceea-ce ar scumpi 

prea mult costul buletinului. 

Propunerea d-lui Guran pusă la vot nu este admisă. 

D. Schlawe crede d escursiunile technice ·ar avea inte

res pentru Societate, căci ar permite unui membru să vadă 

lucruri pe care altrnintre lea nu ar avea ocasiune de a le 

vedea. Propune dar ca comitetul se studieze dacă aceste 

excursiuni sunt utile, posibile şi care ar fi 1111}"/vacele pentru 
realisarea lor. 
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D. Maxentian întreabă dacă aceste excurs:um se vor 

face de Societate în corpore. 

D. Schlawe respunde că la escursiuni vor lua parte nu

mai membri cari vor voi, escursiunile se vor face însă 

sub autoritatea Societăţei. 

D. Maxentian ar fi de părere cu Societatea să se pro

nunţe numai asupra ideei şi în urmă asupra mijloacelor 

de realisare. 

D. Steopoe qice că toate Societăţile technice fac escursi

uni, se învite toţi membri, dar ia parte numai cine vrea. 

Crede că comitetul ar trebui să le organiseze. 

D. Maxentian găsesce ideia bună, remâne lnsă ca co

mitetul se vadă dacă fondurile o permit. 

D. Schlawe repetă propunerea. 

D. Preşedinte pune la vot propunerea şi roagă pe Adu

nare să se pronunţe cine are să studieze propunerea: co

mitetul sau o comisiune instituită în scopul acesta. Adu

narea încuviinţează ca comitetul se studieze propunerea. 

D. Maxentian face propunerea următoare: «ln basa ar

«ticolelor din statute care nu precisează mersul Societi

«ţei după stilul nou, rog pe Onor. Comitet să binevo

cciască. ca de astăqi înainte să lucreze după datele stilului 

«care se obicinuesce în toati ţara românească la toate ad

rninistraţiunile afară de Poşta şi Căile ferate. >1 

D. Şerbănescu întreabă care este utilitatea stilului nou. 

D. Preşedinte c}ice că de la început s'a decis ca să ne 

servim de stilul nou şi astfel s'a urmat 7 ani. Statutele 

cele noi sunt în spiritul statutelor vechi şi prin urmare 

s'a continuat cum s'a început. 

Vorbesc pentru propunere DD. Şerbănescu Schla\ve 

si Maxenţianu şi susţin că societatea trebuie să. adopte 

stilul vechiu, de ore-ce marea majoritate a adminis

traţiunilor publice procedează ast-fel. Vorbesc contra DD. 
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·Istrati (V.) şi Teişeanu, D1lor zic ca stilul nou se apropiă 
mai mult de adever şi societatea politechnicănu poate să iacă 
de cât să urmeze după stilul nou şi se contribuească ast-fel 

' 
la triumful adeverului. 

Se cere închiderea discuţm'nei şi se primeşce. 

Se pune la vot propunerea d-lui Maxenţian şi se a

doptă cu 12 voturi contra I o. 
D. Steopoe vrea să scie dacă budgetul se aduce în des

baterea adunărei sau numai a comitetului. 

D. ·Guran. Regulmentul nu conţine nimic în această pri

vinţă, crede inse că budgetul tr~bue supus societătei căcl 

du pe art. 13 3, cheltuelile estraordinare trebuesc aprobate· 

de societate prin urmare şi bugetul trebue se fie aprobat 

de densa. 

D. Istrati qice el de şi statutele nu sunt tocmai clare, dar 

este bine ca - după exemplul altar societăţi - bugetul 

să fie supus la aprobarea adunărei. 

D. Preşedinte dă citire proectului de buget pe 1889, cu 

Hmuririle necesare, astfel cum a fost încuviinţat de co· 
miret. 

Adunarea 'I aprobă în unanimitate. 

Şedinţa se ridici\ la orele 10 şi 45 minute. 

https://biblioteca-digitala.ro


